
Zápisnica zo zasadnutia Komisie pre kultúru, kultúrne pamiatky a zahraničné vzťahy 

pri OcZ  v Močenku konanej dňa 13. 5. 2016 
 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Program: 1. Otvorenie 

                 2. GM ´16 

                 3. Káblová televízia 

                 4. Informačné tabule 

                 5. Rekonštrukcia spoločenskej sály a kultúrneho domu 

                 6. Diskusia 

                 7. Uznesenie 

                 8. Záver 

 

1. Komisiu otvoril a prítomných privítal predseda Mgr. Peter Sýkora. 

 

2. Predseda informoval o GM´16- tento rok je v dňoch od 21.-24.7.16. Je výnimočný v tom, 

že Mons. František Rábek si počas slávnostnej sv. omše v nedeľu pripomenie 25. výročie 

svojej biskupskej vysviacky. Pri tej príležitosti našu obec navštívi viac duchovných aj 

veriacich a bude potrebné riešiť parkovanie počas nedeľňajšej sv. omše. Parkovacie miesta za 

kostolom by sa mohli prenechať pre hostí, ďalšie miesta by sa našli pred športovou halou, kde 

sa musí terén upraviť, poprípade uzatvoriť niektoré ulice a regulovať dopravu. Sv. omša bude 

vysielaná v priamom prenose, ktorý zabezpečí RTVS a bude sa konať v priestoroch parku. 

Kostol bude z dôvodu maľovania zatvorený.  

Ostatné aktivity zostanú nezmenené. V sobotu bude večerná sv. omša v Gorazdove spojená 

s opekačkou a vystúpeniami speváckych skupín. Aj v tomto roku budú tvorivé dielne pre deti 

i dospelých, výstavy a prednášky. Porota, ktorá bude hodnotiť divadelné predstavenia, bude 

doplnená o člena z poroty z postupových súťaží. 

Blažo – pri celoslovenských oslavách Matice slovenskej odznela prednáška o živote 

Slovanov, ktorá bola spojená s názornými ukážkami,  veľmi radi by prišli aj na GM  

Sýkora – bolo by to obohatenie festivalu, dohodne sa s prednášajúcou.  

Blažo – na GM zavolať aj nejakého predstaviteľa vlády 

Sýkora – otec biskup si pozýva svojich hostí, zistí, kto je pozvaný, ostatných bude pozývať 

starosta 

 

3. Káblová televízia – predseda informoval, že momentálne prebieha podpisovanie zmlúv 

medzi účastníkmi a Slovanetom, ale keďže v prvom kole Slovanet predložil programy, ktoré 

mnohých neoslovili, po rokovaniach konateľa so Slovanetom tento zmenil ponuku 

programov, takže je pre účastníkov zaujímavejšia. V spravodajskom magazíne Televízie 

Močenok beží informácia o tom, že ak má niekto otázky týkajúce sa užívania káblovky, 

rozširovania programov a pod. môže tieto buď zavolať alebo napísať prostredníctvom mailu 

a v besede, ktorá bude odvysielaná so zástupcom Slovanetu, mu bude na ne odpovedané. 

Súčasne sme podali žiadosť na Radu pre vysielanie a retransmisiu na zmenu programovej 

skladby vysielania, vysielanie by malo byť pestrejšie, momentálne sa čaká na schválenie. 

Blažo – čo sa týka vybavovania mailov zo Slovanetu - veľmi promptne vybavujú účastníkov 

 

4. Sýkora – na budovách sú buď nesprávne alebo žiadne informačné tabule. 

Budova kultúrneho strediska – keďže bola postavené ako kláštor, ľudia ju tak aj volajú. 

Členovia komisie sa zhodli na tom, aby sa budova volala Kláštor a aby na tabuli boli 

vyznačené všetky inštitúcie, ktoré tam sídlia: Kultúrne stredisko, Knižnica, ZUŠ, Pastoračné 



centrum, Múzeum a galéria sv. Gorazda. Označenia by mali byť aj pri cestách na 

informačných tabuliach. 

Budova nového kina –nový názov: Kultúrny dom 

Spoločenská sála ESO – nový názov: Spoločenská sála OcÚ 

 

5. Rekonštrukcia spoločenskej sály.  

Sýkora – treba vymeniť dlažbu, ktorá je už stará a praská, firma IBEX sa ponúkla, že 

zabezpečí materiál na novú podlahu a práce dodá sponzorsky. Z hľadiska užívania je 

nevýhodou budovy, že je tam veľa okien. Presklené plochy spôsobujú tepelné straty v zime a 

veľké nepríjemném teplo v lete. Možno by bolo dobré zvážiť uzatvorenie časti okien zo strany 

od ulice na prvom poschodí.  

Rekonštrukciu si vyžaduje aj kultúrny dom. Stavbu začali stavať už pred rokom 1989 a 

javisko malo mať hĺbku cca 2 metre. Priestor mal slúžiť ako kino a na schôdze, prednášky a 

pod. Pred dokončovaním stavby v roku 1991 - 2, sme priestor upravili aj na divadlo a 

vystúpenia, ako to bolo možné. Javisko sme vysunuli až po bočné dvere. Opona však mohla 

zostať len v polovici javiska a to nie je vhodné. Nie je možné priestor ozvučiť tak ako sa to 

robí v tradičných javiskách. Predseda bude rokovať s odborníkmi na divadelnú techniku a 

navrhne riešenie, ktoré by bolo možné realizovať na budúci rok. 

 

 

6. V diskusii vystúpili:  

Vereš – pri futbalovom ihrisku je problém s parkovaním, autá parkujú po obidvoch stranách, 

nedá sa prejsť tým, čo tam bývajú, niekedy ani vyjsť z domu, rodičia, ktorí vozia deti na 

tréningy si nedajú povedať a parkujú ledabolo. Riešením by bolo náhradné parkovisko pri 

starej fare, teraz je tam kopa hliny, vyrovnať terén a dať tam zatrávňovače. 

Ďalej rozhlas – je veľmi zle počuť a rozumieť. 

Sýkora – na Balajke sa robil bezdrôtový rozhlas, ktorý je oveľa kvalitnejší, so starostom 

navrhujeme vyriešiť takto celú dedinu a platbu uhrádzať splátkami.  

Blažo – rekonštrukcia rozhlasu sa robila pred 3 rokmi, ako to, že  to nejde dobre 

Sýkora – môžeme aj my pokračovať v opravách starej techniky ako pred tromi rokmi. Ale 

bude to stále to isté, znova poruchy, budeme riešiť opravy a kvalita bude zlá. 

 

Vereš – na dolnom cintoríne, keď je pohreb, pod prístreškom  nie je počuť, bolo by ho treba 

od hlavnej cesty nejakým spôsobom odhlučniť. 

 

7. Uznesenie. 

- Komisia doporučuje osadiť informačné tabule a upútavky pri cestách na budovy: 

Kláštor – Kultúrne stredisko 

                Knižnica 

                ZUŠ 

                Pastoračné centrum 

                Múzeum a galéria sv. Gorazda 

Spoločenská sála OcÚ 

Kultúrny dom 

 

- Upraviť terén pre parkovanie pred starou farou a športovou halou. 

- Predložiť návrh obecnému zastupiteľstvu na rekonštrukciu Spoločenskej sály OcÚ /podlaha, 

steny/ a Kultúrneho domu /steny, javisko, svetlá, zvuk/ na budúci rok.  

 

8. Na záver sa predseda komisie Mgr. Peter Sýkora prítomným poďakoval a komisiu ukončil. 



 

 

V Močenku dňa 13.5.2016 

 

Zapísala: Iveta Leššová                                                    Mgr. Peter Sýkora 

                tajomníčka                                                              predseda 

  


